
Hoolekogu protokoll nr 5, 14.10.2024 

Algus 17.35, lõpp 20.00 

Koht: Kostivere Kool 

Kohal: Silja Risti, Reili Valo, Veiko Kurs, Annika Treiman, Siiri Erm-Nairismägi, Kaidy Matveus, Hannes 

Rosenberg, Anneli Raudlam 

Puudusid etteteatamisega: Kertu Aruvel, Marko Olop, Karin Vassil 

Külalisi ei olnud 

 

Päevakord ja arutelu teemad: 

1. Õppekorralduslikud küsimused 

1.1. Seoses uue õppeaasta algusega ning mitmete õpetajate lahkumisega enne õppeaasta algust ja 

sellest tulenevalt erinevate ümberkorraldustega oli laekunud lastevanematelt mitmeid küsimusi 

erinevatel teemadel. Eelkõige sooviti teada õpetajate lahkumise tagamaadest, kas kool on leidnud 

puuduvad õpetajad vajaliku kvalifikatsiooniga ning kas on tagatud mõistlik koormus. 

 

Direktor Silja Risti jagas selgitusi: 

• Lahkumised on olnud otsused, mis sündinud mitme viimase aasta vältel ning peamiselt seotud 

paremate pakkumistega teistest koolidest; 

• Põhikooli- ja gümnaasiumiõpetaja kvalifikatsiooninõuded on magistrikraad või sellele vastav 

kvalifikatsioon ning õpetajakutse. Kostivere Kooli õpetajate kvalifikatsiooni osas on seis 

järgmine: 27 õpetajast vastavad kvalifikatsioonile 11 õpetajat ehk 41%, hetkel on omandamas 

kvalifikatsiooni 6 õpetajat ehk 22% ja ilma kvalifikatsioonita on 10 õpetajat ehk 37%; 

• Puudu on veel logopeed ja lisaks otsitakse 7.-9. klassidele matemaatika õpetajat, sest tunnid 

on küll ära jagatud, kuid eriklasse õpetab hetkel kvalifikatsioonita õpetaja. 

 

1.2. Lisaks oli mitmeid küsimusi ja ettepanekuid õppekorralduslikel teemadel. Lepiti kokku, et 

hoolekogu järgmisel koosolekul 11.11 annab direktor Silja Risti ülevaate nendele esitatud küsimustele-

ettepanekutele. 

 

 

2. Õpetajate motiveerimine ja Kostivere Kooli tööle saamine 

Lähtuvalt eelmisest punktis arutati teemal, kuidas motiveerida tänaseid õpetajaid jääma Kostivere 

Kooli ja nö meelitada liituma uusi õpetajaid? Tegemist on üle riigi terava probleemiga, kuid eriti 

puudutab see väiksemaid koole ja omakorda neid, mis asuvad suurte linnade lähedal. 

• Lahkuvate õpetajate tagasisidest paistab eelkõige välja, et kohalik omavalitsus peab siin selgelt 

üles näitama aktiivsust ja proaktiivset lähenemist, kuna antud teema lähiaastatel üha süveneb; 

• Lepiti kokku, et hoolekogu poolt paneme kokku pöördumise Jõelähtme vallale, kus proovime 

kajastada võimalikult palju infot lähimate omavalitsuse motivatsioonipakettide ja 

tasusüsteemide kohta. Hoolekogu soov on juhtida valla tähelepanu antud probleemile ja leida 

üheskoos paremad võimalused õpetajate motiveerimiseks; 

• Lepiti ka kokku, et vallavalitsuse esindaja kutsutakse järgmisele koosolekule osalema ning 

nendel teemadel arutlema. 

 



3. Kostivere Meie Kauplus ja energiajookide müük 

Hoolekogule on tulnud konkreetsed vihjed, et Kostivere Meie Kaupluses on müüdud alaealistele 

energiajooke. See ei ole hetkel Eestis otseselt keelatud, kuid siiski ei lähe kokku hea tavaga: 

Energiajookide turustamise hea tava (ttja.ee) 

Leppisime kokku, et saadame pöördumise Meie Poodide kauplusteketile ja juhime antud teemale 

tähelepanu. 

 

4. Iseseisva õppimise päev – mis on selle päeva eesmärk ja kuidas korraldada tulevikus 

paremini? 

Viimasest oktoobri alguses toimunud iseseisva õppimise päevast on tulnud mitmeid tähelepanekuid ja 

küsimusi, teemal mis on antud päeva eesmärk ning kuidas seda paremini korraldada tulevikus? 

• Iseseisva päeva mõte on anda lastele kogemust iseseisva tegutsemise näol, et lapsed õpiks 

õppima ja ülesandeid täitma ka iseseisvalt, ilma pideva juhendamiseta.  

• Teisalt on see päev, kui õpetajad saavad tegeleda eneseharimise ja täiendõppega. 

• Saabunud tagasiside põhjal võib välja tuua, et osades klassides oli iseseisva õppe päevaks 

antud töö maht ja iseloom selline, mis tekitas lastes stressi ja paljud ei saanud ülesannetega 

ka hästi hakkama, mis tekitas omakorda lapsevanematele lisapingeid. 

• Järgmiste kordade jaoks tekkisid sellised ettepanekud: 

- Õppimise kogus mõistlik ja eakohane; 

- Lastega eelnevalt koos üle vaadata, et mida ja kuidas teha 

- Võiks kasutada ehk rohkem loomingulisi ülesandeid 

- Kui ülesanded vajavad kodus erinevaid vahendeid (liimid, paberid jms), siis peaks see 

ülesanne oleme piisava ajavaruga Stuudiumis väljas. 

 

5. Kostivere kooli sissesõit ja liikluskorraldus 

• Uus liikluslahendus on väga hea – kuid endiselt ei ole paljud vanemad harjunud lapsi maha 

panema bussipeatuses ja sõidavad kooli ette. Hoolekogu teeb pöördumise ning nov alguses ka 

uuesti aktsiooni – anna lapsele võimalus jalutada! 

• Vallaga koos mõelda, kas on võimalus piirata jalgratastel sõitjate kiirust enne kui kergliiklustee 

ristub kooli parklaga – pöördume valla poole ideede arutamiseks. 

 

6. Koolibussi temaatika 

Olukord busside suuruse osas on mõnevõrra parem, kuid endiselt on lahenduseta peale 8. tundi 

kojusaamine. Lisaks: 

• On räägitud 13.30 busside 5 min hilisemaks planeerimisest 

• 15.30 5 min hilisemaks planeerimine ei päästa kuna 8. tund ei ole siis veel läbi. Oleks vaja 15.50 

väljumisi. Tänane bussikorraldus tähendab, et järelevastamised, lisakonsultatsioonid jms on 

problemaatilised lastele, kus ilma bussita koju ei saa. 

• 13.30 ja 14.30 buss ei pööra Parasmäele sisse, kas sellele oleks lahendust? 

Pöördume valla poole nendel teemadel. 

 

 

7. Muud teemad 

• Kodulehel tunniplaani parem esiletoomine koos tundide nimelühendite väljakirjutamisega. 

Kool võttis info teadmiseks ja proovib leida lahendusi. 

https://www.ttja.ee/sites/default/files/documents/2021-04/energiajookide_turustamise_hea_tava_0.pdf


• Õpikute-töövihikute kiletamisvõimaluse teenus – on mitmeid ettevõtteid, kes pakuvad sellist 

teenust koolides. Silja Risti lubas uurida naaberkoolidest, kuidas nemad korraldanud ning jagab 

selle kohta siis infot 

• Õpikute jagamine enne kooliaasta algust – järgmiseks aastaks ettepanekud: 

o õpikud ja töövihikud võiksid olla õpilaste kaupa klassiti eelnevalt komplekteeritud; 

o võiks olla õpikutele järeletulemiseks nii hommikusi kui õhtuseid aegu. 

• Kostivere Kooli 13 töötajat (õpetajad, tugispetsialistid ja juhtkonnaliikmed) osalevad terve 

aasta kestvas projektis "Sotsiaal-emotsionaalsete oskuste õpiring", mille käigus arendatakse 

ka õpilastes neid oskusi. 

• Nutiseadmete kasutamine koolis 

Eelmisel õppeaastal rakendati 5.-9.kl kompromiss ettepanekut. Kuna nende reeglite täitmine 

valmistas mitmetele õpilastele ikkagi probleeme, siis sel õppeaastal kehtib taas nö vana kord. 

1.-9. klassi õpilased lülitavad kooli tulles oma telefoni kas välja või hääletule režiimile ja telefon 

on koolikotis. Koolis tohib nutiseadmeid kasutada ainult siis, kui õpetaja on andnud loa seda 

kasutada õppetöö tegemiseks. Lisaks on võimalik 5.-9. klassi õpilastel kasutada oma nutiseadet 

õuevahetunnis õues liikudes. Peale koolipäeva lõppu võib koolist lahkudes taas oma 

nutiseadet kasutada. (Kui koolipäeva keskel on nt lapsevanemal vaja ilmtingimata saada oma 

lapsega ühendust, siis võtab ta ühendust klassijuhatajaga. Kui lapsel on ootamatult vaja saada 

keset koolipäeva ühendust oma vanemaga, siis saab ta abi kas klassijuhatajalt, 

administraatorilt või juhiabilt). 

 

 

Järgmine Kostivere Kooli hoolekogu koosolek on 11.11 ning ülejärgmine 09.12. 

 

Koosolekut juhatas ja protokollis: Hannes Rosenberg 


